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Lubawka, 2015.11.26 
 
 

Protokół Nr XII/2015 
z XII Sesji Rady Miejskiej w Lubawce 

która odbyła się w dniu 26 listopada 2015 roku  
w Domu Kultury w Lubawce przy ul. Kamiennogórskiej 19 

 
 

Czas trwania sesji w godz. 1500 do godz. 1850 
Sesja była filmowana przez LUB-SAT Lubawka, TV Kamienna Góra. 
 
Ad. 1. Otwarcie obrad 
 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Lubawce Wanda Zabiegło na podstawie 
art. 20 ustawy o samorządzie gminnym otworzyła obrady XII sesji. 
Poinformowała, że w sesji uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego 
składu rady wynoszącego 15 radnych stanowiło quorum pozwalające na 
podejmowanie  prawomocnych decyzji. Następnie przywitała Burmistrza, 
Zastępcę Burmistrza, kierowników Referatów Urzędu Miasta i jednostek 
organizacyjnych. Przywitała również przedstawicieli mediów, prasy, a także 
gospodarzy sesji radnych i radnych powiatowych. Lista obecności  radnych  
stanowi  załącznik  nr 1, lista obecności zaproszonych gości załącznik nr 2 do 
niniejszego protokołu.  
 

Ad. 2. Wnioski w sprawie zmian w porządku obrad 
 

Przewodnicząca Rady W. Zabiegło stwierdziła, że radni otrzymali porządek 
obrad i wnioskowała o wprowadzenie w punkcie 9 porządku obrad: „Dyskusja 
nad projektami uchwał oraz przyjęcie uchwał w sprawie” podpunktu: 

• „s” uchwalenia programu współpracy Gminy Lubawka z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy 
z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego 
i o wolontariacie (t. j. Dz. U. z 2014 r. poz. 1118 ze zm.) na rok 2016 

• „t” zasad otrzymywania i wysokości diet przysługujących radnym oraz 
zwrot kosztów podróży służbowych 

Zapytała czy radni zgłaszają jakieś wnioski. Uwag i wniosków nie zgłoszono.  
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia 
porządku obrad.  
Na wniosek Przewodniczącej Rady W. Zabiegło Rada Miejska w obecności 
15 radnych 15 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach 
„wstrzymujących” jednogłośnie przyjęła porządek obrad ze zmianami. 

 



 
Protokół Nr XII/2015 z XII Sesji Rady Miejskiej w Lubawce z dnia 26 listopada 2015 roku 

 

2 

 
Zatwierdzony porządek sesji: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Wnioski w sprawie zmian w porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XI sesji. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Informacja Burmistrza o pracy między sesjami. 
6. Informacja Komisji Rewizyjnej o pracy między sesjami. 
7. Cieki wodne w Gminie Lubawka: 
§ informacja na temat zbiornika Bukówka, 
§ informacja poszczególnych zarządców cieków wodnych 

8. Fundusz sołecki realizacja i wykonanie 2015 rok 
9. Dyskusja nad projektami uchwał oraz przyjęcie uchwał w sprawie: 

a) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości w związku z realizacją 
roszczenia wynikającego z art. 209a ust. 1 ustawy o gospodarce 
nieruchomościami; 

b) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaż 
nieruchomości w związku z realizacją roszczenia wynikającego 
z art. 209a ust. 1 ustawy o gospodarce nieruchomościami; 

c) wyrażenia zgody na przeznaczenie nieruchomości do sprzedaży; 
d) wyrażenia zgody na przeznaczenie nieruchomości do oddania 

w użytkowanie wieczyste w drodze bezprzetargowej z przeznaczeniem na 
poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej; 

e) wyrażenia zgody na przeznaczenie nieruchomości do sprzedaży; 
f) wyrażenia zgody na przeznaczenie nieruchomości do sprzedaży; 
g) wyrażenia zgody na dokonanie zamiany nieruchomości; 
h) zmiany Uchwały Nr X/201/12 Rady Miejskiej w Lubawce w sprawie 

wyrażania zgody na dokonanie zamiany nieruchomości; 
i) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy na czas 

oznaczony do 3 lat, których przedmiotem jest ta sama nieruchomość; 
j) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy na czas 

oznaczony do 3 lat, których przedmiotem jest ta sama nieruchomość; 
k) przedłużenia czasu obowiązywania taryf za zbiorowe zaopatrzenie 

w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków na terenie gminy Lubawka; 
l) wynagrodzenia Burmistrza Miasta Lubawka; 
m) przyznania dodatku specjalnego dla Burmistrza Miasta Lubawka; 
n) ustalenia wysokości i zasad przyznawania sołtysom diet;  
o) zmiany uchwały nr XI/82/15 Rady Miejskiej w Lubawce w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości; 
p) zmiany uchwały nr XI/83/15 Rady Miejskiej w Lubawce w sprawie 

określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych; 
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q) zmiany Uchwały nr XI/84/15 Rady Miejskiej w Lubawce w sprawie 
określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych; 

r) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Lubawka na rok 2015. 
s) uchwalenia programu współpracy Gminy Lubawka z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy 
z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego 
i o wolontariacie (t. j. Dz. U. z 2014 r. poz. 1118 ze zm.) na rok 2016 

t) zasad otrzymywania i wysokości diet przysługujących radnym oraz zwrot 
kosztów podróży służbowych 

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
11. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje. 
12. Zamknięcie obrad XII sesji.  
 

Ad.3. Przyjęcie protokołu z X sesji 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło poinformowała, że protokół z XI sesji 
wyłożony był w biurze rady. Dodała, że każdy radny, przed sesją ma możliwość 
zapoznania się z protokołem i do protokołu wnieść swoje uwagi. 
Na wniosek Przewodniczącej Rady W. Zabiegło Rada Miejska w obecności 
15 radnych 15 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach, 
wstrzymujących” głosująca jawnie przez podniesienie ręki jednogłośnie przyjęła 
protokół z XI sesji. 
 

Ad.4. Interpelacje i zapytania radnych 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło powiedziała, że do biura Rady nie 
wpłynęła żadna interpelacja. Zapytała się czy są jakieś pytania lub uwagi. 
Radny Piotr Wiktorowski zauważył, że były organizowane spotkania 
z mieszkańcami odnośnie baterii fotowoltaicznych i w związku z tym spytał się 
czy Gmina będzie dalej podążać w tym kierunku, czy mieszkańcy mogą już 
składać wnioski. 
Radny Artur Sarzyński zadał pytania w następujących sprawach: 

• spytał się czy jest już informacja od RZGW odnośnie prac na rzece 
Czarnuszka w górę jej biegu; 

• spytał się jak wygląda sprawa chodnika na ul. Świerczewskiego; 
• spytał się czy są jakieś plany dotyczące prac na ul. Mickiewicza; 
• zauważył, że pytanie to skierowane jest do SP ZOZ, ponieważ 

mieszkańcy chcieliby wiedzieć, czy w SP ZOZ można przywrócić usługi 
rehabilitacyjne. 

Radna Iwona Dereń spytała się czy gmina dysponuje kosztorysem dotyczącym 
rozbudowy Zespołu Szkół w Lubawce. 
Radny Marek Szota zauważył, że zwraca się na prośbę rodziców dzieci 
uczęszczających do przedszkola na ul. Szymrychowskiej, ponieważ przed 
godziną 8 rano jest tam problem z parkowaniem, podobnie sytuacja wygląda 
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około godziny 14, gdy dzieci wychodzą z przedszkola. Spytał się czy jest 
możliwość to usprawnić i wydzielić dodatkowe miejsca parkingowe. 
Radna I. Dereń zauważyła, że rozmawiała z p. Wójcikiem, bo tam stały 
samochody z pobliskich firm i droga jest powiatu może w związku z tym można 
byłoby postawić tabliczkę, że parking dla rodziców dzieci i pracowników 
przedszkola. 
Radny Jan Włodarczyk zadał następujące pytania Dyrektorowi MGOK: 

• spytał się jak wygląda trwałość projektu remontu Domu Kultury, jeśli 
chodzi o pomysł przeniesienia biblioteki; 

• spytał się jak zabezpieczony jest obiekt na stadionie, czy z całego obiektu 
wyprowadzi się administrację, czy będą z tego powodu jakieś 
oszczędności; 

• spytał się jak będzie wyglądała sprawa instytucji, które korzystają z tego 
obiektu takich jak np.: tenisiści, piłkarze, kulturyści; 

• spytał się, kto będzie zawiadywał płytą nowego boiska. 
Radny Mariusz Głód zauważył, że w ostatnim czasie zwracał uwagę, że 
mieszkańcy łącznika ul. Lipowej chcieliby partycypować w kosztach prac, tak 
jak to miało miejsce podczas robienia oświetlenia drogowego na ul. Celnej. Czy 
można byłoby zrobić kosztorys lub w jakiś sposób to przyłączyć. 
Radny J. Włodarczyk stwierdził, że na ul. Sportowej w Lubawce był robiony 
remont nawierzchni, tam jej część jest pod górkę, a kratkę ściekową usytuowano 
poza asfaltem na poboczu, zapytał co będzie wtedy wody zbierało. 
Radny Alfred Bagiński poinformował, że mieszkańcy Paprotek pytają się jak 
wygląda sprawa z kanalizacją tej miejscowości, czy wiadomo, kiedy będzie 
koniec tej sprawy. 
Radna Aldona Ochmańska spytała się czy wiadomo już coś w sprawie 
stomatologa w ośrodku zdrowia w Miszkowicach, czy można tam coś w tej 
sprawie zrobić, może w jakiś sposób przekazać informację, że potrzebuje się 
stomatologa. Zapytała się również czy uwzględni się środki przeniesienia małej 
szkoły do dużej. 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło zgłosiła wniosek, aby przygotować wykaz 
rejonów gminy gdzie nie ma kanalizacji i wody z wodociągów. Poprosiła, aby 
przygotować to na następną sesję. 
 

Ad.5. Informacja Burmistrza o pracy między sesjami 
Burmistrz Ewa Kocemba przedstawiła informację o pracy w okresie 
międzysesyjnym i poinformowała, że od ostatniej sesji w październiku 
wydanych zostało 14 zarządzeń, z czego 5 z referatu ochrony środowiska, 
2 z referatu organizacyjnego, 1 z Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej, 1 z referatu inwestycji i 5 z referatu księgowości dotyczących 
budżetu. 
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Następnie Burmistrz E. Kocemba przedstawiła informację o pracy w okresie 
międzysesyjnym i poinformowała, że:  
4 listopada – w Domu Kultury w Lubawce odbyło się spotkanie dotyczące 
fotowoltaiki i tzw. Programu prosumentów. Uczestniczyła w nim firma, która 
tego typu działania już robiła i dalsze prace byłby przy ich pośrednictwie. 
Dodała, że w międzyczasie gmina przystąpiła do działań w ramach Aglomeracji 
Wałbrzyskiej, teraz są prowadzone odpowiednie rozmowy oraz zbierane oferty 
dotyczące ilości osób zainteresowanych. Zaznaczyła, że w trakcie udzielania 
odpowiedzi na pytania radnych będą dalsze wyjaśnienia. 
9 listopada – odbyła się rada budowy stadionu, odebrano I etap prac, wykonane 
zostały prace przygotowawcze i rozbiórkowe, obejmowały one m.in. bieżnię 
i nawierzchnię, kanalizację deszczową, sączki drenarskie, zasilanie w energię 
elektryczną, instalację oświetlenia terenu. Zaznaczyła, że łączna kwota prac na 
I etapie wyniosła 1,5 mln zł. Następnie omówiła prace, które będą wykonane 
w II etapie oszacowanym na 820 tys. zł. 
10-13 listopada – brała udział w różnych uroczystościach z okazji Dnia 
Niepodległości (10 listopada w przedszkolu przy ul. Dworcowej w Lubawce 
oraz w Szkole Podstawowej w Miszkowicach, 12 listopada w Wiejskim Domu 
Kultury w Chełmsku Śląskim, 13 listopada w Zespole Szkół Publicznych 
w Lubawce). Dodała, że w uroczystościach w Lubawce wzięła udział także 
dolnośląska kurator oświaty, a jej wizyta była związana z akcją „Mogiłę 
pradziada ocal od zapomnienia”. Zauważyła, że w tym roku w akcji 
uczestniczyło 7 uczniów z terenu naszej gminy i porządkowało jeden 
z cmentarzy w Żytomierzu na Ukrainie. 
16 listopada – odbyło się z spotkanie z firmą Sanikom, przekazano wtedy sieć 
wod-kan w Miszkowicach i Jarkowicach. Dodała, ze w tym dniu miało miejsce 
także I posiedzenie Rady Społecznej SP ZOZ. 
18 listopada – odbyło się spotkanie dotyczące planów zagospodarowania 
zbiornika Bukówka. Uczestniczyli w nim przedstawiciele klubu przyrodników 
oraz wędkarze. Dodała, że jest pomysł, aby projekt związany 
z zagospodarowaniem Bukówki złożyć w ramach wniosków w programie EWT 
(programy transgraniczne). Uczestniczyłyby w jego realizacji wszystkie grupy. 
Dodała, że do końca listopada wędkarze mają przedstawić zestawienie, jakie 
widzieliby potrzeby działań. Korzystając z okazji poinformowała, że w dniu 
5 grudnia planowane jest wspólne sprzątanie Bukówki, w jego ramach RZGW 
dostarczy worki i rękawice, a Sanikom wywiezie śmieci. 
18 listopada – odbyło się także spotkanie dotyczące programu współpracy 
z organizacjami pozarządowymi i omawiano też ewentualne kryteria przy 
wyborze ofert, dodała, że 17 listopada miało miejsce spotkanie 
z przedstawicielami klubów sportowych, a 19 listopada z przedstawicielami 
stowarzyszeń kulturalnych.  
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19 listopada – odbyło się spotkanie z p. Jaworskim z Fundacji BRAS dotyczące 
środków na doskonalenie nauczycieli oraz zajęć dla dzieci. Zaznaczyła, że 
wsparciem objęte byłyby wszystkie szkoły na terenie gminy. 
19 listopada – brała udział w XX-leciu funkcjonowania Towarzystwa 
Budownictwa Społecznego w Kamiennej Górze. 
Ponadto poinformowała, że trwają parce na drodze krajowej nr 5 na 
ul. Dworcowej w Lubawce, w 2016 roku będzie robiony na tym odcinku 
chodnik i jest szansa, że będą też dalsze prace na odcinku do Grubej Łychy do 
ul. Szymrychowskiej. 
Zaznaczyła, że obecnie trwa rozpoznanie możliwości sfinansowania instalacji 
przenośnego lodowiska. 
 

Ad.6. Informacja Komisji Rewizyjnej o pracy między sesjami 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jan Włodarczyk poinformował, że 
zgodnie z planem pracy, Komisja w okresie międzysesyjnym obradowała 
dwukrotnie: 

a) w dniu 9 listopada komisja w pełnym składzie kontrolowała wydatki 
Urzędu Miasta, w posiedzeniu uczestniczyła Zastępca Burmistrza 
i p. Skarbnik, zapoznano się z realizacją wydatków od 1 stycznia do 
30 września b.r.. Poinformował, że wydatki wynoszą około 70%. Komisja 
nie stwierdziła zaniedbań i nie wnosi uwag. 

b) w dniu 19 listopada komisja w pełnym składzie kontrolowała przetargi, 
które były przeprowadzone przez Urząd Miasta. W posiedzeniu 
uczestniczyła Zastępca Burmistrza, Kierownik Referatu IGKiP oraz 
pracownik tego referatu p. Wójcik. Po zapoznaniu się z informacją 
pisemną odnośnie zrealizowanych przetargów Komisja nie stwierdza 
zaniedbań i nie wnosi uwag. 

Przewodnicząca Rady W. Zabiegło spytała się czy są pytania lub uwagi. Pytań 
i uwag nie zgłoszono. 
 

Ad.7. Cieki wodne w Gminie Lubawka: 
• informacja na temat zbiornika Bukówka, 
• informacja poszczególnych zarządców cieków wodnych 

Burmistrz E. Kocemba przedstawiła zgromadzonym informację i prezentację 
na  temat  zagospodarowania  zbiornika  Bukówka.  Zapoznała   zgromadzonych
z   umiejscowieniem   i    wymiarami zbiornika, dodała, że jego największa 
głębokość wynosi 27,5 metrów. Od zachodu jego brzegi są strome, a zbiornik 
stanowi własność Skarbu Państwa i jest w zarządzie RZGW. Zaznaczyła, że jest 
to najwyżej położony zbiornik retencyjny w Polsce. Woda, retencjonowana jest 
od poziomu 521 m n.p.m. do 536 m n.p.m. Dotychczasowe działania zarządcy 
określa odpowiednia instrukcja. Jeśli chodzi o własność nieruchomości to teren 
pod dnem zbiornika do poziomu maksymalnego piętrzenia należy do Skarbu 
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Państwa w zarządzie RZGW. Grunty powyżej należą do Agencji Nieruchomości 
Rolnych, Skarbu Państwa i innych właścicieli. Gmina Lubawka jest tam 
właścicielem tylko niektórych dróg. Zbiornik wodny Bukówka należy do 
obwodu Bóbr i jest dzierżawiony prze Polski Związek Wędkarski. W ostatnim 
czasie podjęto działania związane z unormowaniem sytuacji, w 2013 roku 
wygasły obowiązujące na terenie zbiornika tzw. Strefy ochronne. W 1997 roku 
firma Hydroprojekt zaprojektowała zagospodarowanie terenu zbiornika od 
strony miejscowości Miszkowice. Sposób rekreacji proponowany do 
rozwiązania był na dwa sposoby: w jednej z koncepcji basen byłby niejako na 
zewnątrz zbiornika i do niego przylegał, a w drugiej byłby w granicach 
zbiornika. Zaznaczyła, że obu wariantów nie zrealizowano. Stwierdziła, że 
mimo braku odpowiedniej infrastruktury ze zbiornika korzysta wiele osób, 
a wędkarze często są nad samą wodą. Dodała, że od początku 2015 roku trwają 
próby zagospodarowania zbiornika na tyle na ile pozwala m.in. miejscowy plan 
zagospodarowania przestrzennego i inne rozwiązania dotyczące bezpieczeństwa 
i porządku. Wyeliminowany został wjazd pojazdów nad lustro wody, odbyło się 
kilka spotkań, w których uczestniczyli przedstawiciele RZGW, policji, Straży 
leśnej, nadleśnictwa i Polskiego Związku Wędkarskiego. Na przedstawionej 
mapie pokazała biegnącą linię, którą miałby w przyszłości biec ścieżka 
edukacyjno-promocyjna, na to zadanie trzeba znaleźć źródło finansowania 
razem z Czechami. Ponadto istotne jest wyznaczenie górnych granic piętrzenia, 
bo w grę może wchodzić odpowiednia zgoda ze strony RZGW. Dodała, że 
ścieżka miałaby szerokość od 1 do 1,5 metra. Prace geodezyjne pokażą gdzie ta 
górna granica dokładnie biegnie. Zaznaczyła, że gmina nie ma tam terenu to nie 
może wydatkować środków, a RZGW nie jest zainteresowane, aby coś tam 
w zakresie turystyki robić. Następnie pokazała przykładową infrastrukturę, jaka 
mogłaby być nad Bukówką. 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło spytała się czy są pytania lub uwagi. Pytań 
i uwag nie zgłoszono. Następnie poinformowała, że na komisjach rady byli 
przedstawiciele administratorów cieków wodnych m.in. RZGW 
i Dolnośląskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych. Odczytała, jakie 
prace wykonało RZGW w latach 2014 i 2015 na realizację niektórych zadań 
pozyskując środki z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska 
i z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. 
Poformowała, że zgodnie z przekazaną od RZGW na posiedzeniu połączonych 
komisji informacją w 2014r. na terenie gminy Lubawka zrealizowano 
następujące zadania:  
a) potok Złotna km 1+100 – 1+890 w m. Miszkowice – udrożnienie koryta 

potoku, wycinka drzew i krzewów. Koszt robót – 79 000 zł  
b) potok Złotna km 6+036 – 6+145 w m. Jarkowice - przywrócenie trasy 

potoku, przekroju normalnego, fragmentaryczny remont uszkodzonej 
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zabudowy regulacyjnej, stabilizacja dna za pomocą gurtów regulacyjnych, 
wycinka drzew i krzewów, odcinkowo zabezpieczenie brzegu narzutem 
kamiennym. Koszt robót – 98 500 zł  

Ponadto przedstawiła zadania zrealizowane w latach 2014 i 2015 na terenie 
Gminy Lubawka: 
Lp  Zadanie  Zakres prac  Km  Miejscowość  Koszt  Źródło finansowania  

rok 2014 
1  Popowodziowe 

wprowadzenie potoku 
Złotna do koryta 
właściwego w m. 
Jarkowice  

przywrócenie trasy potoku, 
przekroju normalnego, 
fragmentaryczny remont 
uszkodzonej zabudowy 
regulacyjnej, stabilizacja dna za 
pomocą gurtów regulacyjnych, 
wycinka drzew i krzewów, 
odcinkowo zabezpieczenie brzegu 
narzutem kamiennym  

6+036 – 
6+145  

Jarkowice  98 385,24  Rezerwa Celowa 2015  

2  Przywrócenie przekroju 
właściwego koryta 
potoku Złotna w km 
1+100 - 1+890 w m. 
Miszkowice  

udrożnienie, wycinka drzew i 
krzewów w celu zapewnienia 
swobodnego spływu wód 
wezbraniowych oraz 
zabezpieczenia przyległych posesji  

1+100 - 
1+890  

Miszkowice  78 990,60  Rezerwa Celowa 2015  

3  Popowodziowy remont 
uszkodzonej zabudowy 
regulacyjnej na potoku 
Stara Białka w km 
5+580-5+680 w m. 
Stara Białka  

remont uszkodzonej zabudowy 
regulacyjnej, zahamowanie erozji 
dna i brzegów (stabilizacja za 
pomocą gurtów regulacyjnych), 
przywrócenie przekroju 
właściwego  

5+580 - 
5+680  

Stara Białka  162 138,60  Rezerwa Celowa 2015  

4  Usunięcie drzew i 
krzewów z koryta 
potoku Niedamirka w 
Niedamirowie  

wycinka drzew i krzewów  -  Niedamirów  5 940,00  Budżet RZGW  

5 Roboty udrożnieniowe 
polegające na usunięciu 
drzew i zakrzaczeń z 
koryta rzeki Bóbr w km 
269+000-271+250 w m. 
Bukówka  

wycinka drzew i krzewów 269+000 - 
271+250 

Bukówka  zadanie zrealizowano siłami własnymi  

SUMA  345 454,44 zł  
rok 2015  
1  Wykonanie usunięcia 

namułów ze zbiornika 
wyrównawczego 
przepompowni 
zbiornika Bukówka w 
Miszkowicach wraz z 
uzupełnieniem dylatacji 
wraz z robotami 
towarzyszącymi  

Usunięcie namułów ze zbiornika 
wyrównawczego zbiornika 
Bukówka  

-  Miszkowice  34 000,00  Rezerwa celowa 2015  

2  Przywrócenie przekroju 
normalnego pot. Szkło 
wraz z odtworzeniem 
umocnień brzegowych 
w m. Okrzeszyn.  

Udrożnienie potoku, wykonanie 
ubezpieczeń brzegowych i dennych, 
ochrona zabudowań znajdujących 
się w pobliżu cieku (Kościół)  

2+530 - 
2+656  

Okrzeszyn  75 138,24  Rezerwa celowa 2015  

3  Przywrócenie przekroju 
właściwego koryta wraz 
z remontem zabudowy 
regulacyjnej pot. 
Czarnuszka w km 
0+000 - 1+540 w m. 
Lubawka. Etap I i II  

Udrożnienie koryta potoku, 
zwiększenie przepustowości koryta, 
zapewnienie swobodnego 
przepływu wód.  

0+000 - 
1+540  

Lubawka  57 611,08  
70 000,00  

Rezerwa celowa 2015  

SUMA  236 749,32 zł  
 

Dodała, że w ostatnim okresie RZGW przejął w swe administrowanie 
dodatkowo 4 potoki z terenu Gminy Lubawka i są to: Niedamirka 
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w Niedamirowie, Stara Białka w Starej Białce, Błażejowski Potok w Błażejowie 
i ciek "A" w Chełmsku Śląskim.  
Następnie odczytała najpilniejsze zadania do realizacji jakie są według RZGW 
na następne lata: 

Lp. Rzeka/ 
Potok Zadanie km Miejscowość Zakres prac wartość prac 

projektowych 
wartość prac 
budowlanych 

1 Opawa  Opracowanie 
dokumentacji 
projektowej 
"Popowodziowy 
remont zabudowy 
regulacyjnej wraz z 
przystosowaniem 
przekroju 
normalnego do 
przeprowadzenia 
wód 
powodziowych na 
potoku Opawa w 
m. Opawa"  

1+300 - 3+300  Opawa  Wycinka drzew i 
krzewów wraz z 
karczowaniem, 
wykonanie narzutu 
kamiennego. Uwagi: 
wyeliminowanie 
bezpośredniego 
zagrożenia dla życia i 
imienia do czasu 
wykonania projektu i 
wykonania 
planowanych robót  

-  200 000 zł 

2 Srebrnik  Udrożnienie wraz z 
fragmentarycznym 
zabezpieczeniem 
brzegów potoku 
Srebrnik w m. 
Jarkowice  

0+120 - 1+065  Jarkowice  udrożnienie, wycinka 
wraz z karczowaniem 
drzew i krzewów 
Uwagi: 
wyeliminowanie 
bezpośredniego 
zagrożenia dla życia i 
imienia do czasu 
wykonania projektu i 
wykonania 
planowanych robót  

-  380 000 zł 

3 Niedamirka  Popowodziowe 
udrożnienie wraz z 
zabudową wyrw 
brzegowych na 
potoku Niedamirka 
w m. Niedamirów  

0+900 - 1+320  Niedamirów  udrożnienie, zabudowa 
wyrw brzegowych 
Uwagi: osunięcie się 
skarpy do koryta 
potoku, zagrożenie 
zablokowaniem 
przepływu i 
podtopieniom posesji, 
zniszczeniem mienia  

-  280 000 zł 

4 Bóbr  Popowodziowa 
zabudowa wyrw 
brzegowych na 
rzece Bóbr w m. 
Błażkowa  

261+475 - 261+775  Błażkowa  zabudowa wyrw 
brzegowych wraz z 
zabezpieczeniem 
odcinka skarpy rzeki 
oraz drogi przed erozją 
brzegową brzegów 
rzeki Bóbr  

-  350 000 zł 

5 Złotna  Opracowanie 
dokumentacji 
projektowej na 
"Popowodziowe 
przywrócenie 
przekroju 
właściwego oraz 
remont zabudowy 
regulacyjnej potoku 
Złotna w km 1+890 
- 3+380 w m. 
Miszkowice oraz w 
km 5+115 - 6+039 
w m. Jarkowice"  

1+890 - 3+380 
5+115 - 6+039  

Miszkowice 
Jarkowice  

udrożnienie, 
wprowadzenie potoku 
do koryta właściwego, 
wycinka wraz z 
karczowaniem drzew i 
krzewów, lokalne 
zabezpieczenie 
brzegów, remont 
zabudowy regulacyjnej  

100 000 zł 
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6 Czarnuszka  Opracowanie 
dokumentacji 
projektowej na 
"Remont zabudowy 
regulacyjnej potoku 
Czarnuszka w km 
0+350 - 2+320 w 
m. Lubawka"  

0+350 - 2+320  Lubawka  remont zabudowy 
regulacyjnej  

60 000 zł 

 
Zachęciła do zapoznania się z przekazaną Radzie informacją. 
Następnie korzystając z okazji zaapelowała do mieszkańców, zauważyła, że 
niedawno rzeka Czarnuszka była czyszczona,. Powiedziała, że teraz te śmieci, 
które się w niej ponownie pojawiły to robią mieszkańcy naszej miejscowości, 
a nikt nie będzie tego za nas sprzątał. Z żalem zauważyła, że w ostatnim czasie 
na tym, co było robione pojawiło się dużo różnych śmieci.  
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło spytała się czy są pytania lub uwagi. Pytań 
i uwag nie zgłoszono. 
 

Przerwa w obradach sesji w godz. 1550 do 1605. 
 

Ad. 8. Fundusz sołecki realizacja i wykonanie 2015 rok 
Pani Jowita Martyńska Kierownik Referatu ROŚiMRW UM Lubawka 
przedstawiła informację stanowiącą załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
Poinformowała, że w budżecie Gminy corocznie wydzielane są pieniądze, 
o których przeznaczeniu decydują mieszkańcy wsi, a ich decyzja jest ostateczna. 
Środki te tworzą fundusz sołecki. Procedura jego wydatkowania została opisana 
w Ustawie o funduszu sołeckim z dnia 21 lutego 2014 roku. Celem Ustawy jest 
zapewnienie mieszkańcom wsi możliwości samodzielnego i wspólnego 
decydowania o swoim otoczeniu i jakości życia. Fundusz sołecki to pieniądze, 
które mają służyć mieszkańcom i zintegrować lokalna społeczność 
w podejmowaniu działań zmierzających do poprawy warunków życia 
mieszkańców. Zaznaczyła, że Fundusz jest wyodrębniony w budżecie gminy, 
przez cały czas pozostaje jego częścią, dlatego dotyczą go wszystkie rygory 
i obostrzenia wynikające z wydatkowania środków publicznych. 
O przeznaczeniu funduszu na poszczególne zadania decydują bezpośrednio 
mieszkańcy sołectw na zebraniach wiejskich w terminie do 30 września roku 
poprzedzającego rok budżetowy. 
Wnioski sołectw muszą spełniać następujące kryteria: muszą mieścić się 
w zadaniach własnych gminy, zapewniać poprawę warunków życia 
mieszkańców oraz być zgodne ze strategią rozwoju gminy. 
Dodała, że do tej pory corocznie Rada Gminy musiała podejmować uchwałę 
o utworzeniu funduszu sołeckiego. Na podstawie nowej ustawy, rada gminy 
podejmie uchwałę do 31 marca o wyodrębnieniu funduszu sołeckiego, ma ona 
charakter permanentny, tzn. obowiązuje w kolejnych latach budżetowych, do 
czasu podjęcia uchwały przez Radę Gminy o nie wyrażeniu zgody na 
wyodrębnienie funduszu sołeckiego. 
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Stwierdziła, że podstawa ustalenia katalogu dopuszczalnych działań 
realizowanych w ramach funduszu sołeckiego zawarta jest w ustawie 
o samorządzie gminnym i mają być to zadania własne gminy, do których zalicza 
się zaspokajanie zbiorowych potrzeb wspólnoty. W szczególności zadania 
własne obejmują sprawy: 
 1) ładu przestrzennego, gospodarki nieruchomościami, ochrony środowiska 

i przyrody oraz gospodarki wodnej, 
 2) gminnych dróg, ulic, mostów, placów oraz organizacji ruchu drogowego, 
 3) wodociągów i zaopatrzenia w wodę, kanalizacji, usuwania i oczyszczania 

ścieków komunalnych, utrzymania czystości i porządku oraz urządzeń 
sanitarnych, wysypisk i unieszkodliwiania odpadów komunalnych, 
zaopatrzenia w energię elektryczną i cieplną oraz gaz, 

 4) lokalnego transportu zbiorowego, 
 5) ochrony zdrowia, 
 6) pomocy społecznej, w tym ośrodków i zakładów opiekuńczych, 
 7) gminnego budownictwa mieszkaniowego, 
 8) edukacji publicznej, 
 9) kultury, w tym bibliotek gminnych i innych instytucji kultury oraz ochrony 

zabytków i opieki nad zabytkami, 
10) kultury fizycznej i turystyki, w tym terenów rekreacyjnych i urządzeń 

sportowych, 
11) targowisk i hal targowych, 
12) zieleni gminnej i zadrzewień, 
13) cmentarzy gminnych, 
14)  porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli oraz ochrony 

przeciwpożarowej i przeciwpowodziowej, w tym wyposażenia i utrzymania 
gminnego magazynu przeciwpowodziowego, 

15)  utrzymania gminnych obiektów i urządzeń użyteczności publicznej oraz 
obiektów administracyjnych, 

16) polityki prorodzinnej, w tym zapewnienia kobietom w ciąży opieki socjalnej, 
medycznej i prawnej, 

17) wspierania i upowszechniania idei samorządowej, w tym tworzenia 
warunków do działania i rozwoju jednostek pomocniczych i wdrażania 
programów pobudzania aktywności obywatelskiej; 

18) promocji gminy, 
19) współpracy z organizacjami pozarządowymi, 
20) współpracy ze społecznościami lokalnymi i regionalnymi innych państw. 
 
Zaznaczyła, że poszczególne sołectwa otrzymują środki na podstawie 
odpowiedniego algorytmu zawartego w ustawie. W 2015 wsparcie dla 
poszczególnych sołectw przedstawia się następująco: 
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Lp SOŁECTWA PLAN  ZŁ WYKONANIE  
ZŁ 

1 Błażkowa 10 861,00  3 000,00 
2 Błażejów 12 338,00  4 000,00 
3 Bukówka 10 910,00   6 542,00 
4 Chełmsko Śląskie 24 628,00 13 000,00 
5 Jarkowice 14 506,00   5 000,00 
6 Miszkowice 19 037,00 12 300,00 
7 Niedamirów   8 767,00      193,00 
8 Opawa 13 373,00 4 920,00 
9 Okrzeszyn   9 752,00 7 542,00 
10 Paczyn   6 600,00 4 920,00 
11 Paprotki   6 772,00 6 000,00 
12 Stara Białka   9 900,00 8 275,00 
13 Szczepanów   6 600,00 6 000,00 
14 Uniemyśl   7 117,00 6 287,00 

 
Poinformowała, że najczęściej zgłaszane zadania do wykonania w ramach 
fundusz sołeckiego to: 

1. Zakup paliwa i akcesoriów do kosy – wykorzystane na utrzymanie placów 
zabaw i terenów zielonych w należytym stanie, a także koszenie poboczy 
dróg gminnych, aby poprawić stan bezpieczeństwa drogowego ponieważ 
na wsiach jest brak chodników. 

2. Zakup wyposażenia na place zabaw. Obecnie we wszystkich sołectwach 
istnieją place zabaw, które wyposażane są w urządzenia i zabawki dla 
najmłodszych mieszkańców wsi. W kilku wsiach to place zabaw są 
miejscem spotkań również dla wszystkich mieszkańców, ponieważ 
miejscowości te nie posiadają świetlic wiejskich. 

3. Zakup materiałów remontowych i wyposażenia do świetlic wiejskich, 
4. Dotacje na remont zabytków - w 2015r zrealizowano dofinansowanie do 

remontu kościoła w Okrzeszynie, który wymaga ciągłych prac 
renowacyjno-konserwatorskich dlatego, jest to bardzo ważna współpraca 
dwóch sołectw Okrzeszyna i Uniemyśla. Corocznie oba te sołectwa 
przeznaczają swój budżet na wspieranie prac remontowych zabytkowego 
kościoła. Również sołectwo Chełmska Śląskiego przekazuje dotacje na 
remont kościoła. 

5. Zakup materiałów remontowych na wyposażenie wiejskich boisk do piłki 
siatkowej i nożnej. 

6. Realizowane są również zadania dotyczące wykonania prac remontowych 
przy drogach gminnych i montaż oświetlenia drogowego. 

7. Zakup materiałów i wyposażenia dla zespołów sportowych i zespołu 
działającego w domu kultury w Chełmsku Śląskim. 
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Poinformowała, że jeśli chodzi o opiekę nad zabytkami to wydatkowanie 
środków przedstawia się następująco: 

Plan Wykonanie 
L.p. Nazwa 

sołectwa 
Nazwa zadania Kwota Zakres prac 

zrealizowanych Wartość 

1. FS Chełmsko 
Śląskie 

Dotacja na remont 
hełmu wieży w 
kościele parafialnym 
w Chełmsku Śląskim.  13000,00 zł 

Zadanie na etapie 
realizacji – termin 
wykonania do 15 
grudnia 2015 r. 
zgodnie z umową nr 
112/2015 z dnia 
12.08.2015 r. 

 
13,000 zł 

2. FS 
Okrzeszyn 

Dotacja na prace 
konserwatorskie 
ołtarza głównego w 
kościele filialnym p.w. 
Narodzenia NMP w 
Okrzeszynie.  

1000,00 zł 

Renowacja XVII w. 
barokowego ołtarza 
głównego w kościele 
filialnym p.w. 
Narodzenia NMP w 
Okrzeszynie zgodnie 
z umową nr 168/2015 
z dnia 04.11.2015 r. 

1000,00 zł 

3. FS Uniemyśl 

Dotacja na prace 
konserwatorskie 
ołtarza głównego w 
kościele filialnym p.w. 
Narodzenia NMP w 
Okrzeszynie.  

1000,00 zł 

Renowacja XVII w. 
barokowego ołtarza 
głównego w kościele 
filialnym p.w. 
Narodzenia NMP w 
Okrzeszynie zgodnie 
z umową nr 167/2015 
z dnia 04.11.2015 r. 

1000,00 zł 

 
Zaznaczyła, że jeśli chodzi o środki przeznaczone na zadania z zakresu 
drogownictwa i oświetlenia ulicznego to ich wykonanie przedstawia się 
następująco: 

Plan Wykonanie 
L.p. Nazwa 

sołectwa 
Nazwa zadania Kwota Zakres prac 

zrealizowanych Wartość 

1. FS Błażejów 

Wykonanie prac 
remontowych przy 
drogach gminnych 
m.in. remont 
przepustów, 
postawienie barierek 
ochronnych 

5000,00 zł 

Zadanie na etapie 
realizacji – termin 
wykonania do 15 
grudnia 2015 r. 5000,00 zł 

2. FS Bukówka 

1. Zakup tabliczek 
kierunkowych do 
posesji 
2. Wykonanie prac 
remontowych na 
drogach gminnych 

1. 1400,00 zł 
 
2. 7560,00 zł 

1. Zlecono wykonanie 
tabliczek z numerami 
posesji – termin 
wykonania tabliczek 
04.12.2015 r. 
2. Przebudowano 

1. 1400,00 zł 
 
2. 6542,73 zł 
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przepust w ciągu drogi 
gminnej (dz. nr 394/3), 
w tym: przeprowadzono 
prace ziemne, 
wykonano przyczółek i 
przepust z rur o średnicy 
600 mm na długości 18 
mb  

3. FS Chełmsko 
Śląskie 

Montaż oświetlenia 
drogowego na ul. 
Polnej 

3000,00 zł 

Zadanie w trakcie 
realizacji – planuje się 
montaż 2 opraw typu 
LED na istniejących 
słupach. 
Planowany termin 
ukończenia prac: do 10 
grudnia 2015 r. 

3000,00 zł 

4. FS Jarkowice 

Montaż i zakup opraw 
oświetleniowych ( w 
tym wykonanie 
projektów) 
kontynuacja 

5000,00 zł 

W obrębie budynków nr 
44, 111 oraz 115: 
ustawiono 2 słupy 
oświetleniowe,  
zamontowano przewody 
izolowane, 
zamontowano 
wysięgniki z oprawami 
LED ( 3 sztuki). 

5000,00 zł 
(+ 1700,00 zł z 
budżetu Gminy 
– łącznie: 
6700,00 zł) 

5. FS 
Miszkowice 

Montaż i budowa 
oświetlenia 
(kontynuacja) 

12300,00 zł 
Zadanie zrealizowane w 
2014 roku 
 

Faktura 
końcowa w 
wysokości 
14 983,21 zł (w 
tym fundusz 
sołecki 
12 300,00 zł)  

6. FS Opawa 
Montaż oświetlenia 
drogowego 
(kontynuacja) 

5000,00 zł 

W obrębie budynków nr 
75 i 16: 
ustawiono 2 słupy 
oświetleniowe,  
zamontowano przewody 
izolowane, 
zamontowano 
wysięgniki z oprawami 
LED (2 sztuki). 

4920,00 zł 

7. FS Paczyn 
Montaż oświetlenia 
drogowego w górnej 
części miejscowości 

5000,00 zł 

W obrębie budynków nr 
32 i 35: 
ustawiono 3 słupy 
oświetleniowe,  
zamontowano przewody 
izolowane, 
zamontowano 
wysięgniki z oprawami 
LED ( 2 sztuki). 

4920,00 zł 

8. FS 
Szczepanów 

Montaż oświetlenia 
drogowego 6000,00 zł Zadanie  zrealizowane 

w 2014 roku 
Faktura 
końcowa w 
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(kontynuacja) wysokości 
14 213,33 zł (w 
tym fundusz 
sołecki 6 000,00 
zł)  

 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło spytała się czy są pytania lub uwagi. Pytań 
i uwag nie zgłoszono. 
 

Ad.9. Dyskusja nad projektami uchwał oraz przyjęcie uchwał w sprawie: 
 

a) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości w związku z realizacją 
roszczenia wynikającego z art. 209a ust. 1 ustawy o gospodarce 
nieruchomościami; 

Pani J. Martyńska Kierownik Referatu ROŚiMRW odczytała treść uchwały 
(załącznik nr 4 do niniejszego protokołu).  
Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień zapytała czy są uwagi i pytania. Pytań 
i uwag nie zgłoszono. Zarządziła głosowanie.  
Na wniosek Wiceprzewodniczącej Rady E. Garbień Rada Miejska 
w głosowaniu jawnym w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, przy 
0 głosach „przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła 
Uchwałę Nr XII/89/15 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
w związku z realizacją roszczenia wynikającego z art. 209a ust. 1 ustawy 
o gospodarce nieruchomościami. 
 

b) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaż 
nieruchomości w związku z realizacją roszczenia wynikającego 
z art. 209a ust. 1 ustawy o gospodarce nieruchomościami; 

Pani J. Martyńska Kierownik Referatu ROŚiMRW odczytała treść uchwały 
(załącznik nr 5 do niniejszego protokołu).  
Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień zapytała czy są uwagi i pytania. Pytań 
i uwag nie zgłoszono. Zarządziła głosowanie.  
Na wniosek Wiceprzewodniczącej Rady E. Garbień Rada Miejska 
w głosowaniu jawnym w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, przy 
0 głosach „przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła 
Uchwałę Nr XII/90/15 w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od 
ceny sprzedaż nieruchomości w związku z realizacją roszczenia wynikającego 
z art. 209a ust. 1 ustawy o gospodarce nieruchomościami. 
 

c) wyrażenia zgody na przeznaczenie nieruchomości do sprzedaży; 
Pani J. Martyńska Kierownik Referatu ROŚiMRW odczytała treść uchwały 
(załącznik nr 6 do niniejszego protokołu).  
Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień zapytała czy są uwagi i pytania. Pytań 
i uwag nie zgłoszono. Zarządziła głosowanie.  
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Na wniosek Wiceprzewodniczącej Rady E. Garbień Rada Miejska 
w głosowaniu jawnym w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, przy 
0 głosach „przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła 
Uchwałę Nr XII/91/15 w sprawie wyrażenia zgody na przeznaczenie 
nieruchomości do sprzedaży. 
 

d) wyrażenia zgody na przeznaczenie nieruchomości do oddania 
w użytkowanie wieczyste w drodze bezprzetargowej z przeznaczeniem na 
poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej; 

Pani J. Martyńska Kierownik Referatu ROŚiMRW odczytała treść uchwały 
(załącznik nr 7 do niniejszego protokołu).  
Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień zapytała czy są uwagi i pytania. Pytań 
i uwag nie zgłoszono. Zarządziła głosowanie.  
Na wniosek Wiceprzewodniczącej Rady E. Garbień Rada Miejska 
w głosowaniu jawnym w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, przy 
0 głosach „przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła 
Uchwałę Nr XII/92/15 w sprawie wyrażenia zgody na przeznaczenie 
nieruchomości do oddania w użytkowanie wieczyste w drodze bezprzetargowej 
z przeznaczeniem na poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości 
przyległej. 

 

e) wyrażenia zgody na przeznaczenie nieruchomości do sprzedaży; 
Pani J. Martyńska Kierownik Referatu ROŚiMRW odczytała treść uchwały 
(załącznik nr 8 do niniejszego protokołu).  
Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień zapytała czy są uwagi i pytania. Pytań 
i uwag nie zgłoszono. Zarządziła głosowanie.  
Na wniosek Wiceprzewodniczącej Rady E. Garbień Rada Miejska 
w głosowaniu jawnym w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, przy 0 
głosach „przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła 
Uchwałę Nr XII/93/15 w sprawie wyrażenia zgody na przeznaczenie 
nieruchomości do sprzedaży. 
 

f) wyrażenia zgody na przeznaczenie nieruchomości do sprzedaży; 
Pani J. Martyńska Kierownik Referatu ROŚiMRW odczytała treść uchwały 
(załącznik nr 9 do niniejszego protokołu).  
Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień zapytała czy są uwagi i pytania. Pytań 
i uwag nie zgłoszono. Zarządziła głosowanie.  
Na wniosek Wiceprzewodniczącej Rady E. Garbień Rada Miejska 
w głosowaniu jawnym w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, przy 
0 głosach „przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła 
Uchwałę Nr XII/94/15 w sprawie wyrażenia zgody na przeznaczenie 
nieruchomości do sprzedaży. 
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g) wyrażenia zgody na dokonanie zamiany nieruchomości; 
Pani J. Martyńska Kierownik Referatu ROŚiMRW odczytała treść uchwały 
(załącznik nr 10 do niniejszego protokołu).  
Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień zapytała czy są uwagi i pytania. Pytań 
i uwag nie zgłoszono. Zarządziła głosowanie.  
Na wniosek Wiceprzewodniczącej Rady E. Garbień Rada Miejska 
w głosowaniu jawnym w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, przy 
0 głosach „przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła 
Uchwałę Nr XII/95/15 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany 
nieruchomości. 
 

h) zmiany Uchwały Nr X/201/12 Rady Miejskiej w Lubawce w sprawie 
wyrażania zgody na dokonanie zamiany nieruchomości; 

Pani J. Martyńska Kierownik Referatu ROŚiMRW odczytała treść uchwały 
(załącznik nr 11 do niniejszego protokołu).  
Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień zapytała czy są uwagi i pytania. Pytań 
i uwag nie zgłoszono. Zarządziła głosowanie.  
Na wniosek Wiceprzewodniczącej Rady E. Garbień Rada Miejska 
w głosowaniu jawnym w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, przy 
0 głosach „przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła 
Uchwałę Nr XII/96/15 w sprawie zmiany Uchwały Nr X/201/12 Rady Miejskiej 
w Lubawce w sprawie wyrażania zgody na dokonanie zamiany nieruchomości. 
 

i) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy na czas 
oznaczony do 3 lat, których przedmiotem jest ta sama nieruchomość; 

Pani J. Martyńska Kierownik Referatu ROŚiMRW odczytała treść uchwały 
(załącznik nr 12 do niniejszego protokołu).  
Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień zapytała czy są uwagi i pytania. Pytań 
i uwag nie zgłoszono. Zarządziła głosowanie.  
Na wniosek Wiceprzewodniczącej Rady E. Garbień Rada Miejska 
w głosowaniu jawnym w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, przy 
0 głosach „przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła 
Uchwałę Nr XII/97/15 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów 
dzierżawy na czas oznaczony do 3 lat, których przedmiotem jest ta sama 
nieruchomość. 
 

j) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy na czas 
oznaczony do 3 lat, których przedmiotem jest ta sama nieruchomość; 

Pani J. Martyńska Kierownik Referatu ROŚiMRW odczytała treść uchwały 
(załącznik nr 13 do niniejszego protokołu).  
Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień zapytała czy są uwagi i pytania.  
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Radny P. Wiktorowski zauważył, że w uzasadnieniu do uchwały odnośnie 
działki z punktu 9 jest mowa o działce w Lubawce, a w projekcie uchwały 
działka w Chełmsku Śląskim. 
Pani J. Martyńska Kierownik Referatu ROŚiMRW odpowiedziała, że jest to 
pomyłka. 
Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień spytała się czy są uwagi lub pytania. 
Pytań i uwag nie zgłoszono. Zarządziła głosowanie.  
Na wniosek Wiceprzewodniczącej Rady E. Garbień Rada Miejska 
w głosowaniu jawnym w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, przy 
0 głosach „przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła 
Uchwałę Nr XII/98/15 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów 
dzierżawy na czas oznaczony do 3 lat, których przedmiotem jest ta sama 
nieruchomość. 
 

k) przedłużenia czasu obowiązywania taryf za zbiorowe zaopatrzenie 
w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków na terenie gminy Lubawka; 

Pani J. Martyńska Kierownik Referatu ROŚiMRW odczytała treść uchwały 
(załącznik nr 14 do niniejszego protokołu).  
Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień zapytała czy są uwagi i pytania. Pytań 
i uwag nie zgłoszono. Zarządziła głosowanie.  
Na wniosek Wiceprzewodniczącej Rady E. Garbień Rada Miejska 
w głosowaniu jawnym w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, przy 
0 głosach „przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła 
Uchwałę Nr XII/99/15 w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania taryf za 
zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków na terenie 
gminy Lubawka. 
 

l) wynagrodzenia Burmistrza Miasta Lubawka; 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło odczytała treść uchwały (załącznik nr 15 
do niniejszego protokołu). Poinformowała, że uchwała była omawiana na 
komisjach Rady. 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło zapytała czy są uwagi i pytania. Pytań 
i uwag nie zgłoszono. Zarządziła głosowanie.  
Na wniosek Przewodniczącej Rady W. Zabiegło Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 15 radnych – 13 głosami „za”, przy 1 głosach 
„przeciwnych” oraz 1 głosach „wstrzymujących” podjęła Uchwałę 
Nr XII/100/15 w sprawie wynagrodzenia Burmistrza Miasta Lubawka. 
 

m) przyznania dodatku specjalnego dla Burmistrza Miasta Lubawka; 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło odczytała treść uchwały (załącznik nr 16 
do niniejszego protokołu). Poinformowała, że uchwała była omawiana na 
komisjach Rady. 
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Przewodnicząca Rady W. Zabiegło zapytała czy są uwagi i pytania. Pytań 
i uwag nie zgłoszono. Zarządziła głosowanie.  
Na wniosek Przewodniczącej Rady W. Zabiegło Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 15 radnych – 13 głosami „za”, przy 1 głosach 
„przeciwnych” oraz 1 głosach „wstrzymujących” podjęła Uchwałę 
Nr XII/101/15 w sprawie przyznania dodatku specjalnego dla Burmistrza Miasta 
Lubawka. 
 

n) ustalenia wysokości i zasad przyznawania sołtysom diet;  
Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień odczytała treść uchwały (załącznik 
nr 17 do niniejszego protokołu). Zapytała czy są uwagi i pytania. 
Radny Andrzej Ptaszkowski zauważył, że w uchwale przyjmuje się, że 
miesiąc liczy 30 dni i w związku z tym spytał się jak należy rozpatrywać tutaj 
np. 29 dni lutego. 
Pani Anna Julia Król Radca Prawny UM Lubawka odpowiedziała, że należy 
tutaj przyjąć taką wykładnię, jaka ma zastosowanie w kodeksie cywilnym, który 
przyjmuje, że miesiąc liczy 30 dni. 
Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień spytała się czy są pytania lub uwagi. 
Pytań i uwag nie zgłoszono. Zarządziła głosowanie.  
Na wniosek Wiceprzewodniczącej Rady E. Garbień Rada Miejska 
w głosowaniu jawnym w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, przy 
0 głosach „przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła 
Uchwałę Nr XII/102/15 w sprawie ustalenia wysokości i zasad przyznawania 
sołtysom diet. 
 

o) zmiany uchwały nr XI/82/15 Rady Miejskiej w Lubawce w sprawie 
określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości; 

Pani Monika Stanek-Gamoń Skarbnik Gminy Lubawka odczytała treść 
uchwały (załącznik nr 18 do niniejszego protokołu).  
Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień zapytała czy są uwagi i pytania. Pytań 
i uwag nie zgłoszono. Zarządziła głosowanie.  
Na wniosek Wiceprzewodniczącej Rady E. Garbień Rada Miejska 
w głosowaniu jawnym w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, przy 
0 głosach „przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła 
Uchwałę Nr XII/103/15 w sprawie zmiany Uchwały nr XI/82/15 Rady Miejskiej 
w Lubawce w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
 

p) zmiany uchwały nr XI/83/15 Rady Miejskiej w Lubawce w sprawie 
określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych; 

Pani M. Stanek-Gamoń Skarbnik Gminy Lubawka odczytała treść uchwały 
(załącznik nr 19 do niniejszego protokołu).  
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Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień zapytała czy są uwagi i pytania. Pytań 
i uwag nie zgłoszono. Zarządziła głosowanie.  
Na wniosek Wiceprzewodniczącej Rady E. Garbień Rada Miejska 
w głosowaniu jawnym w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, przy 
0 głosach „przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła 
Uchwałę Nr XII/104/15 w sprawie zmiany Uchwały nr XI/83/15 Rady Miejskiej 
w Lubawce w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji 
podatkowych. 
 

q) zmiany Uchwały nr XI/84/15 Rady Miejskiej w Lubawce w sprawie 
określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych; 

Pani M. Stanek-Gamoń Skarbnik Gminy Lubawka odczytała treść uchwały 
(załącznik nr 20 do niniejszego protokołu).  
Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień zapytała czy są uwagi i pytania. Pytań 
i uwag nie zgłoszono. Zarządziła głosowanie.  
Na wniosek Wiceprzewodniczącej Rady E. Garbień Rada Miejska 
w głosowaniu jawnym w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, przy 
0 głosach „przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła 
Uchwałę Nr XII/105/15 w sprawie zmiany Uchwały nr XI/84/15 Rady Miejskiej 
w Lubawce w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych. 
 

r) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Lubawka na rok 2015; 
Pani M. Stanek-Gamoń Skarbnik Gminy Lubawka odczytała treść uchwały 
(załącznik nr 21 do niniejszego protokołu). Poinformowała, że w stosunku do 
projektu omawianego na komisjach rady doszło do zmian, szczególnie, jeśli 
chodzi o fundusz sołecki, ponieważ 4 wsie miały zebrania: Miszkowice, 
Niedamirów, Stara Białka i Okrzeszyn. Następnie odczytała zmiany, jakie 
dokonano, generalną zasadą była rezygnacja z przeglądów placów zabaw i tak 
w Fundusz Sołeckim: Niedamirowa 200 zł przeznaczono na zakup materiałów 
na boisko, Starej Białki 100 zł przeznaczono na zakupy na plac zabaw, 
Miszkowicach 400 zł przeznaczono na zakup paliwa i w Okrzeszynie 200 zł 
przeznaczono na zakupy na plac zabaw. 
Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień zapytała się czy są uwagi i pytania.  
Radny A. Ptaszkowski zauważył, że przeznacza się na remont skoczni 
narciarskiej 250 tys. zł, a ile środków pozyskano z zewnątrz. 
Burmistrz E. Kocemba odpowiedziała, że Urząd Marszałkowski dodał 
i zostało to zatwierdzone kwotę 140 tys. zł, teraz trwa przygotowanie 
dokumentacyjne, projektowo i geodezyjnie, to przygotowanie jest 
optymalizowane. Dodała, że w realizacji są problemy i utrudnienia. Teraz ta 
kwota zapisana jest nieprzekraczalna, po przejściu spraw formalnych. To 
w zapisie jest, aby starczyło. 
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Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień spytała się czy są uwagi lub pytania. 
Pytań i uwag nie zgłoszono. Zarządziła głosowanie.  
Na wniosek Wiceprzewodniczącej Rady E. Garbień Rada Miejska 
w głosowaniu jawnym w obecności 15 radnych – 12 głosami „za”, przy 
1 głosach „przeciwnych” oraz 2 głosach „wstrzymujących” podjęła Uchwałę 
Nr XII/106/15 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Lubawka na 
rok 2015. 
 

s) uchwalenia programu współpracy Gminy Lubawka z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy 
z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego 
i o wolontariacie (t. j. Dz. U. z 2014 r. poz. 1118 ze zm.) na rok 2016 

Burmistrz E. Kocemba w wyjaśnieniu zmian w budżecie zauważyła, że co 
roku robione były przeglądy placów zabaw, te pieniądze nie do końca tak 
należało wydać, bo te obiekty wymagają przeglądów raz na 5 lat. W wyjaśnieniu 
do uchwały zatwierdzającej taryfy chciała stwierdzić, ze w 2016 roku za wodę 
i ścieki będzie się tyle samo płacić. Następnie odczytała § 1 projektu uchwały 
w sprawie programu współpracy z organizacjami pozarządowymi i spytała się 
czy może odczytać uzasadnienie (załącznik nr 22 do niniejszego protokołu). Nie 
zgłoszono sprzeciwu, w związku, z czym odczytała uzasadnienie. 
Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień odczytała treść paragrafów końcowych 
uchwały: § 21, 22 i 23. Spytała się czy są uwagi lub pytania. Pytań i uwag nie 
zgłoszono. Zarządziła głosowanie.  
Na wniosek Wiceprzewodniczącej Rady E. Garbień Rada Miejska 
w głosowaniu jawnym w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, przy 
0 głosach „przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymujących” podjęła Uchwałę 
Nr XII/107/15 w sprawie uchwalenia programu współpracy Gminy Lubawka 
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego 
i o wolontariacie (t. j. Dz. U. z 2014 r. poz. 1118 ze zm.) na rok 2016. 
 

t) zasad otrzymywania i wysokości diet przysługujących radnym oraz zwrot 
kosztów podróży służbowych 

Przewodnicząca Rady W. Zabiegło odczytała treść uchwały (załącznik nr 23 
do niniejszego protokołu).  
Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień odczytała poszczególne wielkości. 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło zapytała czy są uwagi i pytania. Pytań 
i uwag nie zgłoszono. Zarządziła głosowanie.  
Na wniosek Przewodniczącej Rady W. Zabiegło Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 15 radnych – 13 głosami „za”, przy 1 głosach 
„przeciwnych” oraz 1 głosach „wstrzymujących” podjęła Uchwałę 
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Nr XII/108/15 w sprawie zasad otrzymywania i wysokości diet przysługujących 
radnym oraz zwrot kosztów podróży służbowych. 
 

Przerwa w obradach sesji w godz. 1703 do 1725. 
 

Ad.10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 
Pani J. Martyńska Kierownik Referatu ROŚiMRW odpowiedziała na 
pytanie dotyczące projektu fotowoltaiki dla mieszkańców. Zauważyła, że miało 
miejsce takie spotkanie, pierwsze działania podjęto już w lipcu b.r., wtedy to 
zapoznano się z ideą działania i wyglądem instalacji. Na spotkaniu w tym 
miesiącu też pokazywano ideę działania, robiła to firma ze Świdnicy. Na dzień 
sesji informację o chęci udziału w działaniu złożyło 80 chętnych, to mała liczba, 
aby gmina mogła sama działać, dlatego też 16 listopada miało miejsce 
w Wałbrzychu spotkanie, które dotyczyło m.in. możliwości współprowadzenia 
projektu. Żeby wykazać efekt ekologiczny i wykazać efekt możliwości redukcji 
zanieczyszczeń pojawił się pomysł, aby wspólnie w ramach Aglomeracji 
Wałbrzyskiej składać wniosek. Na chwilę obecną są zbierane wstępne 
deklaracje. W międzyczasie pojawił się sygnalizowany problem, kto może 
skorzystać z fotowoltaiki, bo zasadą projektu jest, aby energia była 
przeznaczona dla gospodarstw domowych, a w przypadku naszej gminy są 
wątpliwości dotyczące rolników i działalności gospodarczej. Pytanie czy te 
osoby będą mogły skorzystać jest aktualne. Nadal prowadzone są działania 
i zbierane są dokumenty. 
Pani A. J. Król Radca prawny UM Lubawka powiedziała, że są dokumenty 
opracowywane, istotne na razie jest zadeklarowanie i pokazanie parametrów. 
Dodała, że warto prosić, aby najszerszy krąg osób o tym wiedział, a weryfikacja 
będzie na następnych etapach. Wtedy to później znane będzie w szczegółach. 
Zaznaczyła, że nie jest to prosta kwestia organizacyjna i prawna. Należy 
połączyć wiele działań, aby był odpowiedni efekt ekologiczny. 
Radny P. Wiktorowski spytał się jak to jest mieszkańcom przekazywane, 
w Gminie Kamienna Góra jest 150 chętnych, a u nas ludzie mówią, że 
niewiedzą. 
Pani J. Martyńska Kierownik Referatu ROŚiMRW zauważyła, że 
informacja była przekazywana do sołectw, było spotkanie z mieszkańcami, było 
na nim dużo osób, docierają sygnały i pytania z całej gminy. Informację 
przekazywały media m.in. powiatowa.info. Problem jest po stronie technicznej, 
chodzi, o jakość budynków, która może w niektórych przypadkach 
dyskwalifikować, bo są stare dachy i stara substancja budynków, mieszkańcy 
obawiają się, że wydadzą środki na audyt, a nic z tego nie będzie. 
Radna I. Dereń poprosiła o przedstawienie terminu, do kiedy złożyć należy 
aplikację. 
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Pani J. Martyńska Kierownik Referatu ROŚiMRW powiedziała, że na 
spotkaniu był podany pierwszy termin, jeszcze teraz mieszkańcy przychodzą. 
Jak dobrze będą podjęte dalsze działania należy mieć na uwadze, że na razie 
w RPO są podane ogólne założenia, a nie ma jeszcze wytycznych 
szczegółowych. 
Pani A. J. Król Radca Prawny UM Lubawka zaznaczyła, ze na razie jest to 
etap wstępny, teraz może być każdy, czy każdy będzie spełniał warunki to po 
weryfikacji okaże się, że niektóre osoby nie będą mogły tego realizować. 
Dodała, że jest to bardzo sformalizowana procedura.  
Radny J. Włodarczyk zauważył, że główne zainteresowanie polega na tym ile 
się zyska kilowatów, bo to jest wynikiem chęci zapisania się.  
Pani J. Martyńska Kierownik Referatu ROŚiMRW zaznaczyła, że 
szczegółowe analizy, zapotrzebowanie, wydajność fotowoltaiki i parametry 
będą pokazane po audycie. Na chwilę obecną nie ma dla prywatnych, 
indywidualnych odbiorców środków z UE, tylko te działania mogą być 
prowadzone poprzez gminy. Stąd też potrzebny jest odpowiedni audyt. Drugim 
ważnym dokumentem jest Program Funkcjonalno-Użytkowy dla konkretnej 
nieruchomości, on określa warunki techniczne, użytkowe i budowlane, 
przeliczana jest ilość paneli, a także przelicza się koszt montażu, które stanowią 
podstawę do ogłoszenia odpowiedniego przetargu. 
Burmistrz E. Kocemba powiedziała, że korzystając z obecności kamer na sesji 
cały czas można składać wnioski do prosumenta, jeżeli będą jakieś informacje, 
że program będzie zamykany to będą takie same ogłoszenia, informację dostaną 
media i sołtysi. 
Radna I. Dereń spytała się czy wiadomo coś o budynkach niezamieszkałych. 
Pani J. Martyńska Kierownik Referatu ROŚiMRW odpowiedziała, że 
założeniem programu i możliwości udziału w projekcie jest to, aby energia 
uzyskiwana była przekazywana na potrzeby gospodarstwa domowego. 
Radny J. Włodarczyk zauważył, że ludzie mylą fotowoltaikę z bateriami 
słonecznymi, a ona działa nawet przy lampie. 
Pani J. Martyńska Kierownik Referatu ROŚiMRW potwierdziła, że panel 
słoneczny służy do podgrzewania wody, a celem fotowoltaiki jest produkcja 
energii elektrycznej. Dodała, że baterie słoneczne źle się u nas kojarzą. 
Burmistrz E. Kocemba zaznaczyła, że warto zapisać się, czy dostaniemy 
wsparcie to się okaże, a kwestie wyjaśniające będą jak będzie zgłoszenie 
u siebie. 
Pani A. Ochmańska zauważyła, ze niektórzy mieszkańcy Miszkowic mają 
i fotowoltaikę i panele słoneczne. 
Pani Danuta Wiśniewska Kierownik Referatu IGKiP odpowiedziała na 
pytania: 
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a) radnej I. Dereń dotyczące rozbudowy Zespołu Szkół Publicznych 
w Lubawce. Zaznaczyła, że celem jest dokończenie tego zadania, 
przewidziane jest ono do dofinansowania ze środków zewnętrznych 
z Regionalnego Programu Operacyjnego w ramach Aglomeracji 
Wałbrzyskiej. Na razie zatwierdzony jest harmonogram naboru wniosków 
na 2016 rok, Gmina Lubawka planuje złożyć wnioski na 4 zadania, 
a jednym z nich jest dokończenie rozbudowy budynków oświatowych, 
zauważyła, że gmina jest przygotowana do realizacji. Dodała, że jeśli 
chodzi o zadania rozbudowy ZSP w Lubawce to przeprojektowana została 
dokumentacja, aby dostosować się do wymagań programu, 
m.in. zaprojektowano dźwig osobowy oraz zaprojektowano przebudowę 
hali sportowej. Wartość prac wynosi 8,5 mln zł. 

b) radnego A. Bagińskiego w sprawie kanalizacji w miejscowości Paprotki 
powiedziała, że to zadanie także jest przewidziane do realizacji w ramach 
RPO w Aglomeracji Wałbrzyskiej, w 2016 roku wykonana będzie 
dokumentacja, a wnioski składane będą w terminie późniejszym. 

Burmistrz E. Kocemba odpowiedziała na następujące pytania radnych: 
Radnego A. Sarzyńskiego w następujących sprawach: 
§ w sprawie oczyszczania Czarnuszki w górnym biegu, zauważyła, że 

RZGW ma w tym roku jak wynika z przekazanych informacji ma 
wyczyścić około 200 metrów od mostu na ul. Szerokiej do mostu przy 
Domie Sudeckim. 

§ w sprawie chodnika na ul. Świerczewskiego zauważyła, że w planach 
GDDKiA w 2016 roku jest uzyskanie pozwolenia, ostatnie pismo zawiera 
informację, że zadanie to będzie realizowane, chociaż teraz przy 
zmianach osobowych w rządzie jest niepewność, bo środki na to zadanie 
mają być zatwierdzone przez centralę. 

§ w sprawie ul. Mickiewicza w Lubawce poinformowała, że otworzono 
przejazd przez były tartak, trzeba się przygotować dokumentacyjnie, aby 
w przyszłości połączyć odcinek od szkoły do Lubatex-u. Zaznaczyła, że 
jest pomysł, aby współfinansować to z TFOGR lub z tzw. „schetynówek”. 
Dodała, że na 2016 rok nie ma przewidzianej do realizacji tej ulicy. 

§ w sprawie rehabilitacji w SP ZOZ w Lubawce oraz pytanie radnej 
A. Ochmańskiej w sprawie stomatologa w Miszkowicach stwierdziła, że 
przekaże te sprawy na Społeczną Radę SP ZOZ. 

Radnego M. Szoty w sprawie parkingu przy przedszkolu na 
ul. Szymrychowskiej w Lubawce zauważyła, że ostatnio pojawiły się problemy 
z zaparkowaniem przy tym przedszkolu, ponieważ kończony jest remont 
położonej w pobliżu ul. Sportowej i na ten czas mieszkańcy parkowali przy 
przedszkolu i przy nim parkują też pracownicy. Na sugestię w tej sprawie radnej 
I. Dereń powiedziała, że to nie jest parking tylko miejsca postojowe i tu nie 
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można dla innych robić wyjątków. Zauważyła, że rozmawiała, aby znaleźć 
sposób na parkowanie przez pracowników.  
Radnego J. Włodarczyka w sprawie studzienki na ul. Sportowej w Lubawce, 
zauważyła, że nie widziała tej studzienki, inwestycja nie jest zakończona i to 
pracownik merytoryczny w urzędzie sprawdzi. 
Radnego M. Głoda w sprawie oświetlenia na ul. Lipowej w Lubawce, 
stwierdziła, że nie ma w planach prac w tym miejscu, ten temat niejako nie był 
finalizowany w zakresie potrzeby, a najpierw trzeba przygotować odpowiednie 
dokumenty. Zauważyła, że może w tym roku uda się objąć kompleksowo 
oświetlenie w całej gminie i wymianę na tzw. LED, co pozwoli w przyszłości na 
oszczędności. Trzeba było się skupić na realizacji ciemnych plam i tu też 
robione były łączniki z ul. Lipową. Zaznaczyła, że dobra jest chęć partycypacji 
w kosztach jak to było na ul. Celnej. 
Radnej A. Ochmańskiej w sprawie przeniesienia tzw. Małej szkoły 
w Miszkowicach. Zaznaczyła, że ostatnio rodzice wystąpili z zapytaniem 
o boisko i o szkołę dla dzieci tylko w 1 budynku. Dodała, że w 2012 roku 
z niewiadomych powodów dokumentacja budowlana została okrojona 
o przebudowę części mieszkalnych na edukacyjną. Na dziś pozwolenia na 
budowę na tę część szkoły nie ma i trzeba od nowa rozpocząć fazę projektową. 
Na razie jest architekt, co to robi, zadanie podzielono na przygotowanie 
koncepcji i projekt na budowę. Dyrektor zaakceptowała i wnioskowała 
o przyjęcie koncepcji. Zaznaczyła, że w tej materii wiele do powiedzenia będzie 
miał konstruktor budowlany, a ważna jest nośność stropów. Dodała, że dopóki 
nie ma gotowego projektu nie można prowadzić żadnych budów. Ponadto 
poinformowała o ważniejszych wydatkach na szkołę podstawową 
w Miszkowicach i tak: 

− w 2011 roku miała miejsce przebudowa budynku (prace prowadzono 
m.in. na stropach, oświetleniu, centralnym ogrzewaniu) – koszt inwestycji 
600 tys. zł; 

− w 2012 roku prace remontowe obejmowały m.in. odwodnienie 
zewnętrzne, obicie tynków zewnętrznych i wewnętrznych, osuszanie 
murów, uzupełnienie ubytków w ścianach, wykonanie ocieplenia, 
obróbkę blacharską, wykonanie murku wzdłuż tylnej ściany budynku, 
inne zadania elektryczne w piwnicy budynku – koszt prac wyniósł 
765 tys. zł; 

− w 2013 roku wykonano wymianę drzwi, prace wod-kan, instalacji p.poż., 
elektryczne, oświetlenie awaryjne – koszt 130 tys. zł; 

− w 2014 roku wykonano termomodernizację budynku: nowe pokrycie 
dachu, styropapę, ocieplenie i wymianę okien. Wtedy też dokonano 
zmniejszenia okien i ich wymiarów, co blokuje część pomieszczeń 
z przeznaczeniem na klasy z powodu małej ilości światła. Zrobiono też 
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podjazd dla niepełnosprawnych, kolektory słoneczne i fotowoltaikę. 
Łączny koszt prac około 600 tys. zł. 

Stwierdziła, że łączne wydatki na prace remontowe przy szkole 
w Miszkowicach w latach 2011-2014 wyniosły 2,116 mln zł. Teraz miałby być 
powrót do ponownego wydania pieniędzy. 
Radna A. Ochmańska zaznaczyła, że okna nie zostały zmniejszone, one 
zostały zaprojektowane tak jak były, pytanie jest czy są uwzględnione środki na 
wydatki w tzw. Małej szkole. 
Burmistrz E. Kocemba stwierdziła, że prace wymagają i tak od nowa projektu, 
podała wszystko ile środków potrzeba, a w 2016 roku czekają gminę 4 duże 
zadania z tzw. ZIT Aglomeracji Wałbrzyskiej. Następnie omówiła koszty 
funkcjonowania budynku: 

a) tzw. Duża szkoła w 2014 roku przeznaczono 147207 zł, a do czasu 
informacji w 2015 roku wydatkowano 113850 zł; 

b) tzw. Mała szkoła w 2014 roku przeznaczono na utrzymanie 82915 zł, 
a w 2015 roku do dnia informacji 61052 zł. 

Wyjaśniając te dane zauważyła, że zejście z tzw. Małej szkoły to nie będzie 
oszczędność, ponieważ budynek nadal należeć będzie do gminy, nawet wtedy 
jak wyprowadzi się z niego dzieci to i tak ten budynek trzeba będzie 
utrzymywać. Zaznaczyła, że niewątpliwie nieuzasadniona jest nauka 
w 2 budynkach w Miszkowicach. 
Burmistrz E. Kocemba poinformowała, że chciałaby się odnieść do poruszanej 
na poprzedniej sesji przez radną I. Dereń sytuacji w kwestii logopedii i innych 
zajęć dodatkowych. W związku z tym przedstawiła dane dotyczące kosztów 
poszczególnych w zajęć w szkołach na terenie gminy: 

a) SP Miszkowice: logopedia koszt 10939 zł, gimnastyka korekcyjna koszt 
17054 zł, łączne koszty to 29859 zł. 

b) ZSP Chełmsko Śląskie: logopedia koszt 10293 zł, gimnastyka korekcyjna 
koszt 5108 zł, język obcy koszt 41632 zł. Łączny koszt zajęć 
dodatkowych w Zespole to 57033 zł. 

c) ZSP Lubawka: logopedia koszt 20266 zł, gimnastyka korekcyjna koszt 
18239 zł, podział na zajęcia WF na grupy koszt 48638 zł, podział na 
języki koszt 62824 zł. Razem łączny koszt zajęć 149968 zł.  

Zaznaczyła, że w całej gminie poza ramowym programie nauczania 
wydatkowano na inne zajęcia 236861 zł. Dodała, że te pieniądze można nadal 
wydawać, ale skąd wtedy można wziąć środki na remonty obiektów i np. 
przeniesienie nauczania do jednego budynku w Miszkowicach. 
Radna I. Dereń spytała się, na co wydatkowano zaoszczędzone środki. 
Burmistrz E. Kocemba odpowiedziała, że dyrektorzy dostali i tam są środki, na 
które przeznaczone będą wydatki. 
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Pan Łukasz Prochacki Dyrektor MGOK odpowiedział na pytania zadane 
przez radnego J. Włodarczyka. Zauważył, że nie wie skąd się biorą pewne 
obawy, bo ewentualne przeniesienie biblioteki to są na razie plany. Na razie 
prowadzony jest mały rekonesans i chciałby on uspokoić, że takie zmiany nie 
utrudnią i nie przeszkodzą w działaniu ośrodka. W grę wchodzi także trwałość 
projektu, ponieważ Dom Kultury był remontowany ze środków EWT, 
a posiadane przez niego doświadczenia powoduje, iż ma świadomość, jakie 
mogłyby być konsekwencje. Zaznaczył, że trwałość projektu jest jeszcze przez 
2 lata. Ponadto. 13 listopada b.r. wysłano do sekretariatu EWT w Ołomuńcu 
pismo o opinię i zgodę na przeniesienie biblioteki, a w jej miejsce przeniesione 
byłyby kadry i administracja Domu kultury, zasadnicza funkcja budynku się nie 
zmieni. Dodał, że jak nie będzie odpowiedniej odpowiedzi to nie będzie 
podejmowania działań. Jeśli chodzi o zabezpieczenie stadionu to bez względu 
czy będzie tam administracja MGOK od przyszłego roku będzie ono na 
wyższym poziomie, obiekt miał niedokończone ogrodzenie, brama była stale 
otwarta, a pracownicy byli na jego terenie w godzinach 7-15, natomiast 
monitoring obejmował tylko fragment obiektu. W związku z tym nie można 
mówić o dobrym jego zabezpieczeniu. Dlatego też planuje wyremontowanie 
pełnego ogrodzenia i monitoring całego obiektu. Zaznaczył, że obiekt będzie 
otwarty w stałych i ścisłych porach, bądź dostęp do niego będą miały osoby 
upoważnione. Dodał, że piłkarze, tenisiści, kulturyści nadal będą mogli z niego 
korzystać, a jedyne, co chciałby zmienić to wykonać remont części 
pomieszczeń. Zaznaczył, że na oddanie budynku, nawet jak przeniesiona będzie 
administracja to nie będzie zgody, nadal będzie pełnił on funkcję sportowo-
kulturalną. Zauważył, że gdyby całe piętro byłoby wolne, to można byłoby 
pozyskać środki zewnętrzne na gruntowny remont, wykonać ustalenia i konkurs, 
na jakie cele go przeznaczyć. Zauważył, że jeśli chodzi o oszczędności to są one 
pierwszym argumentem w sprawie przeniesienia administracji. Poza parterem to 
3 pracowników pracuje w 3 pomieszczeniach. Dach budynku w wielu miejscach 
jest nieszczelny i nieocieplony, wg. wyliczeń straty ciepła wynoszą około 15%, 
a roczny koszt ogrzewania dla takiego budynku to kwota około 30 tys. zł. 
Zaznaczył, że zużycie ciepła będzie mniejsze jak nie będą tam przebywać inne 
osoby. Odnośnie kwestii dotyczącej tego, kto dbał o boisko to należy mieć na 
uwadze, że będzie nowopowstała płyta, teraz trwają negocjacje z firmą, która 
będzie to robiła profesjonalnie. Zaznaczył, że budynek MGOK na pewno nie 
będzie pozostawiony sam sobie, tam nadal będą pracownicy gospodarczy. 
Dodał, że chciałby go jak najszybciej zagospodarować.  
Radny J. Włodarczyk zauważył, że przysłuchując się tej wypowiedzi to są 
plany na konkretne remonty, a to wiąże się z dużymi kosztami, nawet remont 
samego dachu. Spytał się czy jest na to jakiś pomysł. 
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Pan Ł. Prochacki Dyrektor MGOK odpowiedział, że na razie przygląda się 
różnym programom, ale najpierw trzeba uregulować, aby piętro budynku było 
puste do zagospodarowania. Dodał, że będzie potrzebna do wykonania 
niezbędna dokumentacja, z początkiem 2016 roku to ponownie zmierzą się 
z tym tematem. Dodał, że liczy na wsparcie samych klubów, bo one wiedzą, 
czego im potrzeba.  
Radny P. Wiktorowski spytał się czy przeniesienie biblioteki dalej od centrum 
pomoże mieszkańcom, dodał, że stadion będzie teraz perełką i czy nie lepiej, 
aby na miejscu był dyrektor. 
Pan Ł. Prochacki Dyrektor MGOK stwierdził, że pracuje teoretycznie 
40 godzin na tydzień, nie czuje się, aby pracować, jako ochroniarz i aby było 
profesjonalne zabezpieczenie. Jeśli chodzi o oddalenie to nie sądzi, aby 100 lub 
200 metrów w przypadku Lubawki stanowiło jakąś odległość i było problemem. 
Jeśli chodzi o korzyści dla biblioteki to większa byłaby powierzchnia, a tym 
samym większy księgozbiór. Dodał, że trzeba także pamiętać o barierach 
architektonicznych.  
 

Ad.11. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło przypomniała zgromadzonym, żeby 
przygotowali się do planów prac poszczególnych komisji w przyszłym roku. 
Dodała, że radni otrzymali budżet na 2016 rok i w grudniu będzie on omawiany. 
Zaznaczyła, że nie będzie sporządzać odpowiedzi do MGOK, który napisał, 
żeby zakupić obrusy, stwierdziła, że dyrektor MGOK ma środki finansowe, 
a poruszane sprawy nie dotyczyły, jakości obrusów, a nie ich ułożenia. Na dziś 
stanowisko jej jest takie, że obrusy ze środków rady nie będą kupione. 
Radny P. Wiktorowski poinformował, że na posiedzeniu połączonych komisji 
mówił o zagrożeniu odpływu na ul. Młyńskiej w Chełmsku Śląskim, gdzie są 
prace remontowe. Teraz wykonawca łączy się z drogą powiatową i zakryte 
zostały korytka, które tam były, ale może projektant coś przeoczył planując tam 
zakres prac. 
Radny J. Włodarczyk spytał się, jaki jest koszt projektu na połączenie dwóch 
hal sportowych. 
Burmistrz E. Kocemba odpowiedziała, że na skończenie inwestycji przy 
szkole zaplanowano kwotę 8,5 mln zł, to też obejmuje rozbudowę 
i powiększenie dwóch sal, aby było pełnowymiarowe boisko do koszykówki. Na 
razie projektant nie wydzielił, jakie środki byłyby konieczne do przeznaczenia 
tylko na salę. Zadanie będzie można etapować i zliczone będą koszty i podane 
dokładnie. Dodała, że koszt przeróbek sali szacuje na kwotę około 1 mln zł.  
Radny A. Sarzyński zauważył, że na przyszłość nie ma się, co licytować, żeby 
mówić, jakie będą środki zewnętrzne. 
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Radny J. Włodarczyk stwierdził, że jest po jednej z rozmów i tam koszt sali 
18 na 36 metrów szacowany jest na około 2 mln zł. 
Burmistrz E. Kocemba odpowiedziała, ze to będzie zliczone i będzie wtedy 
wiadomo dokładnie, a rzeczywiste koszty okażą się i tak po przetargu. Dodała, 
że dostęp dla osób niepełnosprawnych jest najważniejszy w dokumentach ZIT 
Aglomeracji. Część sportowa będzie mogła być wyłączona z budynku po 
zajęciach szkolnych, szkoła będzie na kilku poziomach. 
Burmistrz E. Kocemba poinformowała, że chciałaby poruszyć jeszcze 
następujące sprawy: 

a) na posiedzeniu połączonych komisji omawiano problem z Mikołajkami. 
W związku z tym odczytała odpowiedź MGOK i odczytała harmonogram 
poszczególnych imprez. Poinformowała, że w styczniu na świetlicach 
wiejskich rozpoczną się rozgrywki gier planszowych (podała 
harmonogram imprez), a ich finał planowany jest na 12 lutego w Domu 
kultury w Lubawce, w tym dniu ma się też odbyć zabawa walentynkowa. 
Dodała, że informacje o tym umieszczone będą na stronie Gminy 
Lubawka.  

b) korzystając z okazji zaprosiła do udziału w Jarmarku 
Bożonarodzeniowym, który planowany jest na 19 grudnia b.r. 

Radna A. Ochmańska poinformowała, że ma do przekazania prośbę księdza 
z Miszkowic, który prosi o odpowiednie przerobienie i ustawienie oświetlenia 
w pobliżu kościoła, ponieważ ostatnimi czasy była tam próba kradzieży aniołów 
umieszczonych od wejścia. 
Radny M. Głód zauważył, że ul. Pocztowa była robiona około 3-4 lat temu, 
w międzyczasie była ona łatana przez gazowników, którzy wykonywali tam 
pewne prace i w związku z tym zaproponował, aby zasmołować spoiny, żeby 
nie było zniszczeń. Następnie w imieniu mieszkańców ul. Lipowej podziękował 
radnemu powiatowemu za odnowienie chodnika.  
Radny Rady Powiatu Jan Orzechowski podziękował za złożone 
podziękowania i poinformował, że na ul. Lipowej stara część też będzie 
przerobiona, to będzie dokończane. Dodał, że droga w Lipienicy jest ładnie 
zrobiona i starosta planuje, aby dalej realizować to w stronę Lubawki. 
Planowane są też prace w Starej Białce i rozpocznie się I etap prac na drodze 
z Lubawki do Błażkowej. 
Radny P. Wiktorowski spytał się czy rozstrzygnięta jest sprawa, jeśli chodzi 
o odśnieżanie zimowe dróg powiatowych. 
Radny Rady Powiatu J. Orzechowski odpowiedział, że ta sprawa dalej się 
toczy, na razie prace są wykonywane własnymi siłami, na dziś należyty jest stan 
utrzymania dróg, sprawa przetargu ciągnie się od czerwca, a trzeba mieć na 
uwadze, ze należy wykonać prace na drogach powiatowych. 
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Ad.12. Zamknięcie obrad XII sesji 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło stwierdziła wyczerpanie porządku obrad 
i zakończyła obrady XII sesji o godz. 1850. 
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